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Darłowo, dnia 28 czerwca 2021 roku 
 
BR.0002.6.2021   
 
 

Protokół Nr XXXVI/2021 

z XXXVI sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji 

z dnia 28 czerwca 2021 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1217. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXXVI sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji w dniu 28 czerwca 
2021 roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięło również trzech sołtysów Sołectw Gminy Darłowo (Wicie, Dobiesław, 
Cisowo). 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny;  
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując: 
14 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę pan przewodniczący powołał panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz                        
z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XXXVI Sesję Rady Gminy 
Darłowo. Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący poinformował radę, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 
ustawy o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo trzy wnioski o 
wprowadzenie do porządku obrad kolejnych projektów uchwał. 

/Wniosek o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad?  
 
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji zgłoszonych projektów uchwał. 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Darłowo na 2021 rok; Druk Nr 5/2021XXXVI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2021-2028; Druk Nr 6/2021XXXVI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum oraz wybór sekretarza obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 7 czerwca 2021 roku.  
4. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                                   

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
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5. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

6. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXXV sesji Rady Gminy Darłowo oraz                     

w okresie między sesjami.                              
8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
9. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
10. Czas dla samorządu. 
11. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Darłowo za rok 2020. 
12. Debata nad raportem o stanie gminy.  
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 
zaufania. Druk Nr 1/2021XXXVI 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok.                        
Druk Nr 2/2021XXXVI 
15. Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok.                                 
Druk Nr 3/2021XXXVI oraz projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Darłowo za 2020 rok. Druk Nr 4/2021XXXVI 
16.Wolne wnioski i zapytania. 
17. Zakończenie sesji. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2021 rok. 
Druk Nr 5/2021XXXVI 

Punkt 16 otrzymuje brzmienie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2021-2028. Druk Nr 6/2021XXXVI 

Punkt 17 otrzymuje brzmienie: 

Wolne wnioski i zapytania. 
Punkt 18 otrzymuje brzmienie: 

Zakończenie sesji. 
Punkt 19 otrzymuje brzmienie: 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad ze zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych głosując: 
15 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
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Przyjęcie protokołów z XXXV sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 7 czerwca 2021 roku.  
Ad. 3.  

 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do protokołu, wobec 
czego Przewodniczący poinformował, że podpisał protokół bez uwag.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan wójt powiedział, że wita serdecznie wszystkich radnych oraz wszystkich tych, 

którzy dzisiejszą sesję oglądają. Pan wójt bardzo przepraszał sołtysów za to, że  pomimo, że 
jesteśmy na tym etapie pandemii, że ona ustępuje – to jeszcze jesteśmy zobowiązani trzymać 
pewne restrykcje. Pan wójt przeprosił bardzo, że w tej uroczystej sesji nie mogą uczestniczyć 
sołtysi i prosił o wyrozumiałość. Wójt wyraził nadzieję, że wkrótce wrócimy już do 
codzienności.  

 
W okresie między sesjami – to był okres bardzo krótki bo od 7 czerwca, gdy odbyło 

się wspólne posiedzenie komisji oraz posiedzenie komisji Rewizyjnej, w których to wójt 
uczestniczył.  

 
W dniu 8 czerwca odbyła się zdalna konferencja z panem wojewodą w sprawie 

organizacji masowych punktów szczepień. Wczoraj wójt także uczestniczył w Świnoujściu w 
konferencji online, w sprawie mobilnych punktów szczepień w miejscowościach 
turystycznych, gdzie będzie się można szczepionką jednodawkową zaszczepić. Taki punkt 
mobilny będzie w Dąbkach od 20 do 25 sierpnia. Także nie tylko mieszkańcy ale także 
turyści wypoczywający u nas mając przy sobie tylko dowód osobisty i oczywiście jest 
sprawdzane czy jest skierowanie aktywne – będą mogli od razu się zaszczepić. Pan wójt 
powiedział, że widział w Świnoujściu bardzo duże zainteresowanie i myśli, że te akcje będą 
miały pozytywny oddźwięk skutkujący tym, że ta pandemia będzie ustępowała bo nie tylko 
siebie chronimy przed zakażeniem ale także powinniśmy zadbać o to, żeby ten łańcuch 
przenoszenia tej choroby został przerwany, więc żebyśmy nabyli odporność zbiorową.  

 
W dniu 9 czerwca odbyło się rozpoczęcie Indywidualnych Młodzieżowych Mistrzostw 

Polski w warcabach stupolowych. Rozpoczęcie odbywało się w Dąbkach i tu pan wójt 
podziękował pani Sylwii Dęga-Zamrzyckiej za organizację ale także panu Przewodniczącemu 
i Wiceprzewodniczącemu za to, że w zakończeniu tych mistrzostw uczestniczyli. Pan wójt 
powiedział, że niestety nie mógł uczestniczyć.  

 
W dniu 9 czerwca w Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach odbyła się wspólna 

narada „Bezpieczne Wakacje”.  Tutaj uczestniczyły różne instytucje, miedzy innymi: Policja. 
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Straż Gminna, Sanepid, Urzędnicy z gminy, pracownicy Centrum Sportów Wodnych, które 
jest odpowiedzialne za zabezpieczenie, Ratownicy, Straż Graniczna. Omawialiśmy wspólnie 
punkty po to żeby Bezpieczne Wakacje w Gminie Darłowo były bardzo udane, żeby jak 
najmniej było tych niebezpiecznych sytuacji związanych z wodą. Wiemy, że woda to jest 
bardzo wrażliwy temat i trzeba uświadamiać dzieciom i dorosłym, że należy słuchać 
ratowników i kąpać się tylko w określonych miejscach i przy określonej pogodzie.  

 
W dniu 10 czerwca odbyła się Rada Społeczna Szpitala Powiatowego w Sławnie. 

Bardzo optymistycznie szpital poprawia swoją kondycję finansową i tu wójt życzył panu 
dyrektorowi, aby to nadal trwało i żeby szpital w ten sposób w naszym powiecie pozostał.  

 
W dniu 16 czerwca  odbyło się uroczyste powierzenie stanowiska dyrektorom szkoły, 

Panu Rafałowi Kosowskiemu i Pani Wiesławie Grabińskiej na podstawie ustawy covidowej 
możemy przedłużyć takie powierzenia i tu w takiej skromnej atmosferze u wójta w gabinecie 
te powierzenia się odbyły. Pan wójt powiedział, że nie mamy przeciwskazań żeby nie zaufac 
tym dyrektorom. Ci dyrektorzy bardzo pozytywnie kierują tymi jednostkami i sa dobrze 
odbierani zarówno przez uczniów jak i rodziców.  

 
W dniu 22 czerwca pan wójt uczestniczył w godzinach popołudniowych w debacie w 

Polskim Radiu Koszalin na temat turystyki w okresie pandemii. Uczestniczyło wiele 
organizacji turystycznych i dyrektorzy hoteli i przedstawiciele samorządów, w których 
turystyka prężnie się rozwija. Pan wójt powiedział, że uczestniczył jako prelegent 
reprezentujący Gminę Darłowo.  
 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu/ 
 

Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do dyspozycji na 
rachunku podstawowym wynoszą 6 380 657,02 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych 
dniach wynoszą 642 210,26 zł. Pan wójt powiedział, że sytuacja finansowa nie jest zła co 
widzimy po stanie konta, aczkolwiek my jesteśmy cały czas przed bardzo dużymi 
płatnościami i zbieramy te środki, żeby można było w niedługim okresie jak będą częściowe 
płatności za inwestycje, żebyśmy mogli się rozliczyć.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji Rady 

Gminy Darłowo, która odbyła się w dniu 7 czerwca 2021 roku, zostały podjęte 23 uchwały.  
One wszystkie zostały przesłane do organów nadzoru. Na dzień dzisiejszy nie to czy się żadne 
postępowanie o naruszenie prawa. Uchwały, które weszły w życie są przekazane 
kierownikom podległych jednostek celem realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od  14 lutego 2020 roku stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że okres pandemii spowodował, 
że się trochę odzwyczailiśmy od tych urządzeń (mikrofony) ale wszystko wróci do normy bo 
tego chcemy bardzo. W okresie sprawozdawczym czyli w okresie miedzy sesjami radni 
złożyli 4 interpelacje. Udzielono odpowiedzi na 3 interpelacje a jedna interpelacja jest w 
trakcie rozpatrywania.   
 
W okresie objętym sprawozdaniem sołtysi złożyli 16 wniosków. Odpowiedzi udzielono na 
osiem wniosków a pozostałe są w trakcie rozpatrywania.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.     
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Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informacje z 
działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że zwołując 

dzisiejszą sesję i biorąc pod uwagę obostrzenia wynikające z ogłoszonej pandemii, podał do 
publicznej wiadomości, że aby zabrać głos w tym punkcie trzeba zgłosić w formie pisemnej 
swój udział w terminie co najmniej na dzień przed dzisiejszą sesją. Nikt nie zgłosił zgłoszenia 
udziału w tym punkcie. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że zwołując 

dzisiejszą sesję i biorąc pod uwagę obostrzenia wynikające z ogłoszonej pandemii, podał do 
publicznej wiadomości, że aby zabrać głos w tym punkcie trzeba zgłosić w formie pisemnej 
swój udział w terminie co najmniej na dzień przed dzisiejszą sesją. Takie zgłoszenia 
wpłynęły. Sołtysi zostaną dopuszczeni do głosu według kolejności zgłoszenia. Wnioski 
złożyli:  

1) Pan Tomasz Urbański – Sołtys Sołectwa Wicie, 
2) Pani Krystyna Krassowska – Sołtys Sołectwa Dobiesław, 
3) Pani Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo. 
 

/wnioski sołtysów stanowią załączniki nr 10, 11, 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Każdy sołtys kolejno został poproszony o wejście na salę obrad do mównicy.  
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Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powitał wszystkich obecnych i 

powiedział, że to jest najważniejszy dzień dla pana wójta naszej gminy. Mówca powiedział, 
że chociaż nie było jeszcze głosowania to pozwoli sobie z wyprzedzeniem pogratulować 
wykonania budżetu i uzyskania absolutorium i ma nadzieję, że rada tak to przegłosuje. Pan 
Sołtys ze swojej strony i w imieniu społeczności Wicia dziękuje panu wójtowi bo są to 
paradoksalnie ogromne osiągniecia i paradoksalnie dlaczego to było w czasie 
pandemiicznym, a dotyczy to roku 2020. Pan Sołtys powiedział, że w tym czasie ogrom dobra 
spłynął na jego okolicę i za to przyjechał podziękować wszystkim państwu radnym i w 
szczególności panu wójtowi. Sukces jak wiadomo ma wielu ojców, natomiast jak wiadomo 
głównodowodzącym jest jak wiadomo pan wójt. W imieniu pobratymców za wszystko bardzo 
dziękował pan Sołtys. Wszystkim Państwu radnym przekazywał ukłony swojej społeczności z 
przywołaniem takiego powiedzenia: „Jeszcze nigdy nie było tak dobrze ale mogłoby być 
lepiej” i tego się trzymajmy wszyscy.  

 
Pan wójt podziękował panu Sołtysowi.  
 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że jest jej 

bardzo miło, że po tak długim czasie może wszystkich widzieć na żywo i powiedziała, że ma 
nadzieje, że wszyscy są w pełnym zdrowiu czego tez wszystkim życzy. Mówczyni 
powiedziała do pana wójta, że przyjechała na dzisiejszą sesję, ponieważ chciałaby 
powiedzieć, że jest to sesja niezwykła, niecodzienna, absolutoryjna i jest głęboko przekonana, 
że pan wójt dzisiaj otrzyma absolutorium od rady gminy. Dlatego serdecznie już z 
wyprzedzeniem panu wójtowi pogratulowała. Pani Sołtys powiedziała wójtowi, że w imieniu 
własnym, w imieniu Sołectwa Dobiesław i w imieniu wielu sołtysów DZIĘKUJĘ. Pani Sołtys 
dziękowała wójtowi za to, że przeprowadził naszą Gminę w tym najtrudniejszym okresie 
jakim była pandemia. Pandemia ograniczyła nas wielu, ograniczyła nasze kontakty i było nam 
trudniej pracować, a mimo wszystko mamy takie poczucie, że gmina zawsze była z ludźmi, 
zawsze była dla mieszkańców i była dla nich otwarta w taki czy w inny sposób. Mówczyni 
powiedziała, że chociaż sołtysi nie mogli uczestniczyć w sesjach to przypuszcza, że podobnie 
jak ona śledzili w internecie co się dzieje w naszej gminie i mają świadomość jakie są decyzje 
podejmowane i jakie były pozyskiwane fundusze i co się robiło w tym ostatnim okresie w 
gminie. Za to wszystko bardzo serdecznie chciała podziękować, bo uważa, że ten „pociąg” 
zawsze idzie do przodu, ze nie stanął on w miejscu, tylko cały czas jesteśmy gminą 
rozwojową. Mówczyni powiedziała, że nawet sobie myśli, że to jest dobry prognostyk na 
przyszłość, bo jeżeli w tak trudnym czasie idziemy do przodu i potrafimy wykonywać zadania 
to znaczy, że jak przyjdzie okres prosto lity to będziemy fruwać, to znaczy, że będzie super. 
Dlatego bardzo za to dziękuje. Pani Sołtys powiedziała, że obserwując to wszystko cieszy się 
z każdej decyzji, która powstała w Wiciu, w Dąbkach, w Rusku – gdziekolwiek by to nie było 
– bo to jest zrównoważony rozwój wszystkich miejscowości i to gwarantuje bezpieczeństwo i 
gwarantuje rozwój wszystkich pozostałych miejscowości tych mniejszych i to jest bardzo 
dobre. Mówczyni powiedziała, że byłaby zakłamana i pruderyjna gdyby nie powiedziała, że 
najbardziej kocha swój Dobiesław i że najbardziej na nim jej zależy. Obiecała mieszkańcom 
Sołectwa, że będzie reprezentować przede wszystkim ich cele, ale ma cały czas świadomość, 
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że gmina to jest jedność – to jest wspólnota – i wszyscy na tę wspólnotę pracujemy. Pani 
Sołtys dziękowała panu wójtowi w imieniu mieszkańców, za każdą położoną płytę, która 
utwardziła dojazd do posesji, za każdą lampę, która się świeci i która zwiększa 
bezpieczeństwo naszych mieszkańców, za melioracje, za wszystko co się do tej pory dla 
naszej miejscowości udało zrobić. Wiele rzeczy jest jeszcze przed nami i wiele rzeczy jeszcze 
zrobimy – może nie tak szybko, ale zrobimy. Mówczyni powiedziała, że jest cierpliwa, pełna 
wiary i nadziei i wierzy, że tak będzie. Pani Sołtys powiedziała także, że dziękuje panu 
wójtowi dzisiaj nie tylko za inwestycje, za dobre prowadzenie gminy, za rozwój, za to, że 
wykonany został budżet, ale przede wszystkim również za to, że Sołtysi mogą zawsze do 
pana wójta się zwrócić – obojętnie czy w formie bezpośredniej czy telefonicznej – pan wójt 
nigdy nie odmawia sołtysom pomocy i zawsze służy radą. Sołtysi w trudnych sytuacjach 
nigdy nie są sami a to jest dla sołtysa bardzo, bardzo ważne. Mówczyni powiedziała, że 
przynajmniej dla niej jest to bardzo ważne, bo okres pandemii pokazał nam, że są jeszcze 
oprócz inwestycji, dróg, rowów, sprawy czysto ludzkie, które czasami przychodzi 
rozwiązywać, albo pomagać rozwiązywać. Czasami są to sprawy bardzo trudne i bardzo 
cenne jest wtedy, kiedy sołtys mówi: „Boże, co ja mam zrobić? Jak ja mam pomóc temu 
człowiekowi? Boże przecież ja mogę zadzwonić do wójta – on mi pomoże, podpowie mi do 
kogo mam się zwrócić, pokieruje do odpowiedniego pracownika.” Pani Sołtys powiedziała, 
że to jest bardzo istotne, że w tym nawale obowiązków, że wójt znajduje czas dla sołtysów, 
którzy są na pierwszej linii. Mówczyni powiedziała, że chciałaby życzyć wszystkim Państwu 
Radnym, panu Wójtowi i Urzędnikom naszej Gminy bo sukces – jak pan powiedział – ma 
wielu ojców, na to się składa praca wszystkich: pana wójta, urzędników, rady gminnej, 
sołtysów, nas wszystkich. Mówczyni życzyła żebyśmy dalej pracowali dla dobra naszej 
gminy, dla dobra naszych mieszkańców poprawiając jej estetykę. Na zakończenie 
wypowiedzi pani Krystyna Krassowska powiedziała najważniejsze, podziękowała panu 
wójtowi i radnym za to, że zaangażowali się w projekt budowy, remontu chodnika i naprawy 
drogi przez Dobiesław i Wiekowice. Sami Państwo wiecie, że sześć lat o tę drogę się tutaj z 
panem Henrykiem (radnym) ubiegamy i naprawdę nie jest to temat prosty, ale ten projekt, 
który jest na ukończeniu daje taką nadzieję, takie światełko w tunelu, że może Starosta po 
prostu zlituje się nad nami i spojrzy na nas po prostu inaczej, że jesteśmy prawie na końcu 
tego „łańcucha pokarmowego” ale jesteśmy i że ta droga jest po prostu nam potrzebna – jest 
ważna. Pani Krysia powiedziała, że dla niej zawsze była ważna infrastruktura ponieważ 
infrastruktura to jest zawsze pierwszy krok do rozwoju miejscowości. I za to bardzo 
dziękowała, bo gdyby nie wójta zaangażowanie i pomoc, to prawdopodobnie by nawet ten 
projekt nie powstał. Miejscowości takie jak Dobiesław i Wiekowice są dla pani Krystyny jak 
jedna wielka rodzina.  Mówczyni powiedziała, że ludzie tu mieszkają niczym w jednej 
wielkiej miejscowości, którą dzieli tylko tablica z napisem Dobiesław albo Wiekowice i są 
jak jedna wielka rodzina, która się raz kocha, raz mniej kocha, ale się lubimy i będziemy 
sobie zawsze pomagać, bo jesteśmy sąsiadami. Na koniec pani Sołtys życzyła panu wójtowi 
zdrowia, siły do pracy na następny okres, dobrych decyzji, żeby były duże wpływy, żeby było 
mało kłopotów, a naszej radzie żeby podejmowali dalej mądre decyzje, żeby podejmowali 
dobre decyzje dla naszych sołectw, żeby byli wsparciem dla wójta i dla sołtysów również. 
Mówczyni podziękowała. 
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Pan wójt podziękował pani Sołtys.  
 
Pan Przewodniczący podziękował i powiedział, że przemawiała Pani Krystyna 

Krassowska Sołtys Dobiesławia a teraz zaprasza i wita bardzo serdecznie panią Wandę 
Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że przykro jej, że w 

takiej sytuacji w nie za bardzo przyjemnych sprawach się będzie musiała wypowiedzieć, ale 
to jest bardzo pilne i ważne dla mieszkańców. Oczywiście pani Sołtys dołącza się do tych 
życzeń przedmówców, ale musi swoje powiedzieć. W Cisowie jest młody rolnik, którego 
ojciec niedawno zmarł. Był przez wiele lat Przewodniczącym Rady Gminy i okazało się, że 
działki, które on dzierżawił od Gminy no chciał kupić. Jak to młody nie wiedział ile te działki 
będą kosztowały. Pani Sołtys powiedziała, że niestety jego na to nie stać, więc ona w jego 
imieniu i imieniu mieszkańców prosiła, żeby mu przedłużyć dalej. Mówczyni powiedziała, że 
gdy przyjechała do Cisowa 39 lat temu to każde gospodarstwo miało bydło oprócz tego 
uprawiane były pola. W tej chwili na wiosce jest czterech gospodarzy i jeśli on wypadnie to 
będzie trzech. To jest młody chłopak po szkole rolniczej, który ma maszyny, ma bydło i chce 
dalej uprawiać to wszystko ale nie stać go na te działki. Więc uważa, że gmina, komisja rolna, 
która była razem z nimi, przychyli się do tego i wydzierżawi mu dajmy na to na pięć czy ileś 
lat żeby on mógł zebrać pieniądze na wykup tych działek. Co z tego, że sprzedamy komuś 
obcemu, bo te działki są przeznaczone na działalność turystyczną. Ci z tego, że sprzedamy 
komuś z Polski czy jak a utrącimy pracę i dorobek jego ojca, dziadka – utrącimy, bo będzie 
musiał to wszystko zlikwidować. Więc bardzo proszę aby komisja rolna z panem wójtem na 
czele przemyślała jeszcze raz tą sprawę i inaczej podeszła do tego i nie dawać tej działki do 
przetargu. Bo kupić to ludzie z Polski kupią ze względu na to, że w tej chwili jest znów boom 
bo ludzie się boją trzymać w bankach pieniądze, więc kupują ziemię i budynki. Ale chyba 
nam jako gminie zależy na tym, żeby utrzymać naszych młodych rolników, którzy mają 
bydło, maja maszyny, żeby dalej mogli funkcjonować na wiosce. Mówczyni jeszcze raz 
prosiła w imieniu nie tylko tego młodego gospodarza ale również mieszkańców, którzy 
twierdzą, że gmina powinna przedłużyć dzierżaw. Bo to jest niemożliwością, że ceny jakie są 
narzucone na te działki, żeby ten młody chłopak kupił, nawet kredytu nie dostanie, a jeśli nie 
daj Boże noga się podwinie, to przyjdzie komornik i zabierze wszystkie maszyny, które 
kupował jego dziadek i ojciec i on. Pani Sołtys powiedziała, że to jest pierwsza sprawa. Druga 
sprawa dotyczy tego, że zgłaszają się do Pani Sołtys mieszkańcy Cisowa, że pomiędzy 
Cisowem a Zakrzewem miały stanąć wiatraki. Pani Sołtys powiedziała, że nie wie, czy ta 
firma istnieje, czy nie, ale wiele działek jest posprzedawanych przez komornika, wiele obcych 
osób kupiło nawet naszych rolników działki. Zakrzewo zaczyna się budować i prawie już 
sąsiaduje z Cisowem, natomiast mieszkańcy Cisowa jak chcą się rozbudować domek czy 
pobudować na działce budowlanej, nie mogą, bo gmina cały czas tłumaczy, że tam mają 
stanąć wiatraki i nie daje zezwolenia. Mówczyni powiedziała, że rozumie, bo na wiosce miała 
spotkanie z przedstawicielem, który zna się na zarządzaniu działkami, więc przedtem było 
500 metrów budynek od wiatraka a teraz jest dziesięciokrotność wysokości wiatraka, więc 
teraz wychodzi kilometr. Więc jak to jest w końcu? Bo żaden wiatrak na terenie Cisowa jeśli 
chodzi od Zakrzewa – bo tamte już są stare – nie stanie dlatego, że każdy wiatrak będzie ta 
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odległość dużo mniejsza od wiatraka do zabudowań. Więc pani Sołtys bardzo prosiła żeby 
gmina skorygowała mapę gminy, bo przychodzą do niej mieszkańcy, bo mają działki 
budowlane a nie mogą się wybudować, bo mają odmowy, bo staną wiatraki. Pani Wanda 
powiedziała, że w końcu Gmina powinna dojść do tego jak z tymi wiatrakami, bo jeśli chodzi 
o zezwolenia budowlane też upływa po jakimś czasie, to nie jest wieczne. Te wiatraki już 
chyba osiemnaście czy dwadzieścia lat temu miały stanąć  i do tej pory nie stoją i wiele 
działek w tej chwili jest sprzedanych. Pani Sołtys powiedziała, że to są dwie sprawy bo 
następne dwie już wyleciały bo są załatwione, za co  dziękuje. Pan Sołtys prosiła aby nad 
tymi dwiema sprawami rada gminy i wójt i komisja rolna się zastanowili, czy wpuszczać 
kogoś obcego na teren wioski czy po prostu żeby nasi młodzi rolnicy mogli gospodarzyć na 
ziemiach dziadków, ojców.  

Na koniec pani Sołtys złożyła życzenia z powodu tej sesji absolutorium panu wójtowi 
oraz radzie, żeby jak najlepiej się pracowało z sołtysami ale i żeby miła względy na 
działalność poszczególnych wiosek.  

 
Pan Przewodniczący podziękował pani Sołtys i poprosił ją aby pozostała na Sali, 

ponieważ wójt chciałby od razu udzielić odpowiedzi pani sołtys.  
 
Pan wójt odpowiedział, że bardzo dziękuje za życzenia i chciałby się odnieść do tych 

dwóch spraw. Dla przypomnienia powiedział, że mieszkańcy Cisowa złożyli wniosek o kupno 
tych działek i tak było to procedowane. Zresztą pani sama jako Sołtys wyraziła zgodę na to, 
żeby ci państwo – aprobatę, żeby te tereny zostały sprzedane na terenie sołectwa. Komisja 
Rolnictwa była na miejscu i tak się niefortunnie stało, że wnioskodawca zmarł, no ale na 
początku była wola kupna. Została podjęta też uchwała rady w tym zakresie.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że tak, ale nie za tą 

sumę. 
 
Pan wójt poprosił panią Wandę, aby dała mu dokończyć wypowiedź. Pan wójt 

powiedział, że w między czasie po uchwałach rady gminy została zrobiona wycena gruntów 
rolnych, ponieważ taka jest procedura. Dzisiaj wójt na ten temat też rozmawiał z rada gminy, 
bo rzeczywiście te ceny zostały bardzo wysokie, bo niestety grunty nawet rolne w tym okręgu 
są bardzo drogie, bo wszystkie te grunty rolne, które idą w kierunku morza i choć są w innym 
trochę miejscu, to rzeczoznawca bierze pod uwagę w jakimś określonym terenie te grunty do 
porównania. Cena wyszła znaczna. Mieliśmy spotkanie z państwem K. , gdzie państwo K. w 
tamtym tygodniu rozmawiali z wójtem, który przedstawił im jaka jest cena, że lepszym 
rozwiązaniem może by była dalsza dzierżawa gruntu tego głównie rolnego. Pan wójt 
powiedział, że doszedł z tym państwem do konsensusu i w tym kierunku będą iść, żeby tu 
radę gminy nakłonić, żeby przegłosowała 9 letni okres dzierżawy na grunt rolny. W tej 
sytuacji państwo K. – bo tam są uchwały też na dwie mniejsze działki z usług turystyki – tymi 
mniejszymi naprzeciwko nie byli zainteresowani. Ten teren przy domu, który gospodarują, 
który też został wyceniony, wójt powiedział, że w tej trudnej dla nich sytuacji po śmierci ojca 
nie będzie wystawiony w tym roku do sprzedaży. Wspólnie do końca roku dadzą sobie czas 
na to, czy zgromadzą sobie środki i dojdzie do sprzedaży w formie przetargu, czy ewentualnie 
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będzie jakaś ich wola do dalszej dzierżawy tego gruntu, o czym jeszcze będą rozmawiać. 
Wójt powiedział, że na pewno nie ma tu złej woli zarówno wójta jak i rady gminy, żeby tym 
państwu nie pomóc, zwłaszcza w takim okresie życiowym w jakim się znaleźli, w tym 
samemu panu B.  

Pan wójt odniósł się do drugiej sprawy, która poruszyła pani Wanda w swojej 
wypowiedzi. Pan wójt powiedział, że pozwoleń na budowę gmina nie wydaje, więc ci 
państwo, którzy są poszkodowani powinni udać się do Starostwa Powiatowego i tam uzyskuje 
się takie zezwolenia. To jest zła informacja, że gmina nie daje zezwolenia na budowę. Tak 
samo, żeby zbadać, czy pozwolenia na budowę, które są wydane na tamte wiatraki są 
aktywne. Pan wójt powiedział, że z informacji, które posiada okazało się, że rzeczywiście 
część tych pozwoleń jest aktywna. To jest do sprawdzenia w Starostwie, że są prowadzone 
wpisy do dzienników budowy. Pan wójt powiedział, że nie wie jaki to ma sens gdyż te 
wiatraki są starej technologii i są małe a nowa ustawa nie daje możliwości zmiany tego. Ale 
to jest kwestia firm. Pan wójt powiedział, że mieliśmy kiedyś takie zapisy w starym planie z 
2005 roku, które dopuszczały budowę na działkach budowlanych w odległości mniejszej niż 
400 metrów przy zastosowaniu krótko mówiąc jakiś barier wygłuszających, które 
powodowały zmniejszenie oddziaływania tego wiatraka. Pan wójt powiedział, że wyrokiem 
Sądu Najwyższego ten punkt został wykreślony. W obrębie wiatraka na podstawie tego 
starego planu rzeczywiście znajdują się takie działki, które są działkami budowlanymi i ten 
paragraf został wykreślony, więc na dzień dzisiejszy nawet jeżeli nie stoi wiatrak a jest 
aktywne pozwolenie na budowę ci państwo nie będą mogli się budować. Pan wójt powiedział, 
że nie wie ile to jeszcze potrwa, ile jeszcze czasu może to być aktywne. To jest sprawa 
starostwa powiatowego, które pozwolenie na budowę wydaje i inspektora nadzoru 
budowlanego, który sprawdza pod kątem prawnym formułę tych pozwoleń na budowę. Druga 
rzecz to taka, że jesteśmy w trakcie opracowywania studium i planu i niestety z przykrością 
trzeba stwierdzić, że przepisy ustawy wiatrakowej nakazują tą dziesięciokrotność wysokości 
wiatraka aczkolwiek znowu to prawo się zmienia. Z projektów, które słyszymy mają być 
wdrożone i wejść w życie w niedługim okresie ma być taka formuła, że to ma być 500 
metrów przy akceptacji rady gminy. Więc tu w jakiś sposób rada gminy będzie musiała się 
wypowiedzieć czy będzie ta większa ustawowa odległość, czy będą określone zmniejszenia. 
Należy pamiętać, że działa to w dwie strony. Zarówno budynki od wiatraków jak i wiatraki od 
budynków. Pan wójt powiedział, że to byłoby na tyle. Wójt zapewnił, że jest w kontakcie z 
państwem K., co jest odnotowane w sprawozdaniu i może nawet powiedzieć kiedy ci państwo 
byli w urzędzie spotkać się z wójtem.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że ją to nie interesuje 

kiedy byli. Mówczyni powiedziała, że wypowiada zdanie  i mieszkańców i państwa K. i 
swoje, że należy zostawić te działki dla młodego rolnika.  

 
Pan wójt powiedział, że jak najbardziej, tylko działamy też zgodnie z pismami jakie 

dostaliśmy od tych państwa. Oni na początku chcieli je kupić. Ceny gruntów poszybowały 
bardzo w górę. My też musimy pamiętać, że musimy działać w granicach określonego prawa i 
jak najbardziej my jesteśmy skłonni – dlatego my się spotykamy i rozmawiamy z państwem 
K. – żeby im pomóc a nie przeszkodzić. Pan wójt powiedział, że dlatego ta informacja od pani 
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sołtys go zaskakuje, bo tak naprawdę nawet dzisiaj na komisji przed sesją rozmawialiśmy z 
przewodniczącym komisji Rolnictwa o tych wnioskach, które wpłynęły w tamtym tygodniu i 
które chcemy procedować tak, żeby ułatwić panu B. K. gospodarowanie na tych terenach.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo podziękowała i życzyła dalszej 

przyjemnej pracy.  
 
Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo w imieniu swoim, Sołtysa 

Kowalewic, Rady Sołeckiej i mieszkańców chce podziękować wójtowi za inwestycje, które 
zostały wykonane 2020 roku. Te inwestycje zmieniły tę miejscowość nie do poznania. Teraz 
się wjeżdża do tej miejscowości to się wjeżdża do miejscowości a nie do jakiegoś 
popegeerowskiego skansenu. Jeszcze raz serdecznie podziękował za wkład również rady i 
pani skarbnik i wójtowi za tak pięknie wykonaną inwestycję.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady zapytał co złego jest w 

skansenie?  
 

Na sali obrad rozległ się śmiech.  
 
Pan wójt powiedział, że wypowie się później, jak już otrzyma absolutorium. mamy 

dość długi okres naszej sesji i następnie w podsumowaniu zabierze głos.  
 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
 
Nikt się nie zgłosił.  

 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Darłowo za rok 2020.  
Ad.11.  

 
Pan wójt powiedział, że ten dokument przedstawia już po raz trzeci. Nie jest to może 

profesjonalny dokument jak w innych gminach ale staramy się go wykonywać sami, bo tak 
naprawdę też oszczędzamy na tym dokumencie, bo co firmy zrobią profesjonalnie to jest to za 
określonym wynagrodzeniem. Pan wójt powiedział, że myśli, że to ma być rozwiniecie 
sprawozdania z wykonania budżetu plus polityk, różnych programów i realizacji tych polityk 
i programów, które się dzieją w naszej gminie. Po raz kolejny przedstawiamy ten raport. W 
2018 roku ustawa o samorządzie gminnym narzuciła do 31 maja przedstawić raport radnym. 
Ten raport – spotkaliśmy się na komisji i go omówiliśmy, a także państwo radni mieli 
możliwość przejrzenia go na swoich tabletach i zastanowienia się nad nim i nad dalszym 
funkcjonowaniem naszej gminy.  
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Raport składa się z wstępu, charakterystyki gminy, informacji finansowej, informacji 
ostanie mienia, informacji o realizacji polityk, programów i strategii, z realizacji ładu 
przestrzennego i tym co się dzieje z naszymi planami zagospodarowania przestrzennego, tu 
jest też środowisko i gospodarka odpadami komunalnymi – bardzo ważny dział, który jest 
ujęty w raporcie o stanie gminy. Także jest bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa, 
rolnictwo, oświata i wychowanie, kultura i sport, polityka społeczna – czyli co się dzieje i jest 
realizowane przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i nasz referat społeczny. W raporcie 
znajduje się również realizacja uchwał rady gminy podjętych w ubiegłym roku. Część rzeczy 
się powtarza i tu wójta powiedział, że nasza gmina rozwija się bardzo dobrze nawet w okresie 
pandemicznym, który mieliśmy w minionym roku. W charakterystyce gminy widzimy, że 
troszeczkę liczba naszych mieszkańców się zmniejsza aczkolwiek mając na względzie to, że 
ogólnie demografia wykazuje wskaźniki ujemne to i tak dodatkowo mamy atut, że otaczamy 
miasto i wkrótce widzimy taki trend, że coraz więcej mieszkańców miasta kupuje grunty na 
terenie gminy, osiedla się i zostaje naszymi mieszkańcami. Bardzo nas to cieszy, że ten trend 
w miarę jest wyhamowany, mieszkańcy sprowadzają się, nowi ludzie stają się naszymi 
mieszkańcami. Z drugiej strony daje nam to do myślenia, że jesteśmy dobrym miejscem do 
zamieszkania do osiedlenia.  

 
Pan wójt powiedział, że informacje finansową to omawialiśmy i będziemy omawiać 

przy okazji budżetu, więc nie będzie tego powtarzać, ale chciałby omówić najważniejsze 
inwestycje, które zrealizowaliśmy w 2020 roku. Pan wójt powiedział, że tak jak tutaj pan 
sołtys z Wicia powiedział, że daliśmy rade zrealizować wszystkie inwestycje pomimo 
pandemii, które zostały zapisane w budżecie. Tych inwestycji mieliśmy za 16 616 058,68 zł. 
Znacznie z roku na rok zwiększa się kwota jaką przeznaczamy na inwestycje i przekracza 
praktycznie 20 % naszego budżetu. Wójt powiedział, że mamy to szczęście, że mamy taką 
klasyfikację dochodów gminy, że jesteśmy gminą turystyczno-rolniczą, trochę mamy 
przemysłu i przetwórstwa, ale przede wszystkim, ze na części rolniczej też są wiatraki, które 
generują dochód. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że wiatraki nie chorują i to pozwoliło 
nam w jakiś sposób na zapewnienie pewnych oszczędności. Mieliśmy trochę oszczędności nie 
organizując imprez z promocji, a także świetlice były zamknięte. Przy tych oszczędnościach 
mogliśmy te nasze inwestycje zrealizować.  

 
Bardzo dobra i bardzo dużą popularnością ciesząca się i największa w tamtym roku 

inwestycją jest budowa pierwszego żłobka w Gminie Darłowo w miejscowości Rusko. Tutaj 
koszt tego zadania to prawie 2 200 000 zł. Dostaliśmy tutaj dofinansowanie z Maluch + i to 
była kwota prawie miliona złotych, czyli prawie 50 % dofinansowania. Drugie 
dofinansowanie otrzymaliśmy z Europejskiego Funduszu Społecznego prawie w kwocie 
900 000 zł, która służyła na wyposażenie tego żłobka, utrzymanie dzieci i funkcjonowanie 
tego żłobka. Wyposażenie budynku i funkcjonowanie żłobka. Tu w ramach tego programu 
mamy, które zostawiały dzieci w tym żłobku wracały na rynek pracy. Zadanie w określonym 
czasie bardzo trudne do zrealizowania – widzimy, że nie ma bezrobocia bo jesteśmy w 
kontakcie z firmami turystycznymi, które szukają pracowników i widzimy, że bardzo ciężko 
jest tych pracowników znaleźć. Ale spełniamy wszystkie te wskaźniki i jesteśmy w trakcie 
kontroli żłobka i myślimy, że wszystko będzie jak najwłaściwiej. Dochodzą do nas dobre 
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sygnały. Mamy bardzo dużą liczbę dzieci i nawet chętnych, którzy chcieliby uczestniczyć w 
tych zajęciach poza listą podstawową. Pan wójt powiedział, że jakby była możliwość 
pozyskania środków to byłaby budowa drugiego żłobka, a dzieci byśmy znaleźli, ale to na 
spokojnie. Na tym przykładzie widzimy jak powstają jednostki, które są potrzebne naszym 
mieszkańcom. Tak jak było powiedziane, że nie tylko samymi inwestycjami ale i tez dbałość 
o mieszkańców i zaspokajanie ich potrzeb jest zadaniem własnym gminy, więc tutaj ta 
inwestycja jak najbardziej pokazała, że była bardzo potrzebna, z czym mieliśmy obawy.  

 
Druga inwestycja to była rewitalizacja w miejscowości Drozdowo poprzez budowę 

zespołu boisk sportowo-rekreacyjnych. Koszt 538 119,97 zł, a dofinansowanie 403 589,96 z 
działania 9.3. Cieszymy się, że zostało to zrealizowane. Obecnie jesteśmy w trakcie 
postępowania na Bukowo Morskie. Zostało ogłoszone. Z pierwszym wykonawcą zerwaliśmy 
umowę, ale wszelkie działania zostały powzięte ze strony urzędu żeby nie stracić 
dofinansowania i po raz drugi wyłonić tego wykonawcę. Mamy przedłużony czas przez Urząd 
Marszałkowski i myślimy, że uda nam się to zadanie zrealizować. Pan wójt z niepokojem 
tylko stwierdził, że niestety tak jak też rozmawialiśmy dzisiaj na komisji, że bardzo szybko 
drożeją materiały budowlane i ta oferta może nie być już taka atrakcyjna jak poprzednio. Ale 
tu mieliśmy problemy z wykonawcą.  

 
Trzecia rzecz to zakup samochodu pożarniczego dla OSP Słowino. Tu gmina dzięki 

przychylności radnych udzieliła dotacji 243 000 zł i taki samochód za 370 000 zł został 
zakupiony. Pozostałą kwotę stanowiły środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i też takie datki wpływały osób ze Słowina.  

 
Kolejne zadanie to budowa drogi w miejscowości Rusko z Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych. Całe zadanie wyniosło 548 822,62 zł a dofinansowanie 251 462,42 zł czyli 
50 % dofinansowania. To była droga powiatowa, którą teraz przejmujemy i cieszymy się, że 
ten fragment powstał. On był  kontynuacją drogi gminnej. W tym roku będziemy wykonywać 
z FOGR drogę w miejscowości Kopań. Także kontynuujemy i co roku uzyskujemy 
dofinansowanie na ten cel.  

 
Następna inwestycja to budowa ulicy Spokojnej i Plażowej w Bobolinie. Koszt 

1 345 582,26 zł całkowicie został zrealizowany ze środków własnych. To jest 788 metrów 
ulicy bardzo fajnie prowadzącej do przejścia nad morze wraz z infrastrukturą dla rowerzystów 
odmieniła to przejście na plażę i bardzo pozytywnie to wygląda i miejsce to cieszy się bardzo 
dużą popularnością turystów. Pan wójt podkreślił, że droga została zrealizowana ze środków 
własnych i rozliczona w ramach dotacji uzdrowiskowej.  

 
Kolejna rzecz, to taka, że co roku udaje się nam uzyskać dofinansowanie z Funduszu 

Dróg Samorządowych i właśnie tutaj – o czym radny Wiesław mówił – droga w 
Kowalewicach wykonana za 1 713 422,75 zł. Prawie kilometr drogi w centrum miejscowości 
z jednej i drugiej strony a także została taka pętla zrobiona. bardzo ładnie to wygląda i 
porządna firma to robiła. Dofinansowanie 832 717,16 zł. Pan wójt powiedział, że cieszymy 
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się z każdej drogi zrobionej, ale ta droga, to co radny powiedział – odmieniła tą miejscowość 
drastycznie i wygląda bardzo ładnie. Robi to wrażenie.  

 
Budowa ulicy Słonecznej w Wiciu. To zadanie kończyło się w minionym roku. Ponad 

kilometr drogi także dofinansowany w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Koszt 
4 721 603,35 zła dotacja 2 293 950,00 zł.  

 
Przebudowa ulicy Batyckiej w Bobolinie wraz z budową oświetlenia, koszt 

784 951,56 zł i zrealizowana ze środków własnych. To jest akurat uliczka, przy której nie ma 
mieszkańców tylko prowadzona jest działalność, ale myślimy, że fajnie wygląda i służy tym, 
którzy prowadzą tam działalność a mamy tam znaczne wpływy z opłaty uzdrowiskowej. 
Także tu moja prośba serdeczna, żeby pomóc naszemu samorządowi i tak zbierać tą opłatę 
sumiennie. W ubiegłym roku mieliśmy stratę 1 300 000 zł na tej opłacie przez pandemię. Nie 
działały uzdrowiska i to się nam odbije w przyszłym roku bo my z dwuletnim opóźnieniem 
dostajemy tą dotację równą zebranej opłacie. Czyli my z tego 1 300 000 zł straty zrobi nam 
się 2 600 000 zł straty. To jest znaczna kwota a widzimy ile można za to dróg i infrastruktury 
zrobić. Robiliśmy takie zestawienie w kwietniu, na koniec kwietnia. W tym roku już jesteśmy 
pół miliona w stosunku do 2019 roku stratni. To już z dotacją licząc jest milion złotych straty. 
Pan wójt powiedział, że prosi bardzo tutaj naszych przedsiębiorców, o to, żebyśmy nie mieli 
w tym roku strat. Są to pieniążki z dotacji uzdrowiskowej, które zostają w Dąbkach, bo my 
musimy to przeznaczyć na strefę uzdrowiska, która jest od Dąbek, Bobolin. Wiadomo 
robiliśmy i było trochę kontrowersji trochę w Bobolinie. Czekaliśmy na duże dofinansowania 
na ten rok i te dofinansowania dostaliśmy. Będzie niedługo podpisana umowa na ulicę 
Dąbkowicką, więc jak najbardziej w tym roku inwestycje będą w Dąbkach robione. W 
ubiegłym roku zrobiliśmy i rozliczyliśmy także z terenu uzdrowiska w Bobolinie.  

 
Teraz pan wójt wymienił trochę mniejsze inwestycje: 
- dofinansowaliśmy przebudowę w Bukowie Morskim ścieżki rowerowej R-10 w 

kwocie 63 735,07 zł.  
- Budowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Rusko 30 258 zł.  
- przebudowa drogi w miejscowości Wiekowo, kwota 156 071,77 zł.  
- modernizacja drogi w Zagórzynie 80 000 zł. 
- Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Cisowo 59 000 zł. 
- częściowo wykonywaliśmy też dokumentację i ta dokumentacja jest trochę droga ale 

potrzebna do tego, żebyśmy mogli aplikować o dane dofinansowania. Między innymi 
zmienialiśmy dokumentację na ulicę Dąbkowicką w Dąbkach 45 633 zł.  

- mamy już dokumentację na parking w Dąbkach 73 890,50 zł.  
- Modernizacja obiektu budowlanego w Wiekowie 46 268,09 zł.  
- Montowaliśmy też w świetlicy w Wiekowie platformę przyschodową 8 239 zł.  
- Robiliśmy także dokumentację fotowoltaiczną na obiektach użyteczności publicznej 

w gminie Darłowo 35 999,99 zł. Niestety nie udało nam się uzyskać wtedy dofinansowania.  
- Zagospodarowanie terenu przy budynku OSP i świetlicy wiejskiej w Cisowie 

37 623,20 zł.  
- Termomodernizacja ścian w świetlicy wiejskie w Starym Jarosławiu 59 800 zł.  
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- Na zmianę pieców dostaliśmy dotację z Urzędu Marszałkowskiego 112 500 zł.  
- Ukończyliśmy budowę PSZOK w Krupach 259 310,02 zł.  
- Doposażaliśmy i dokańczaliśmy świetlicę w Gleźnowie 124 989,73 zł.  
- Budowa zaplecza sanitarnego i szatniowego przy boisku w Bukowie Morskim 

148 961,48 zł.  
- Ogrodzenie boiska w Jezyczkach 45 300 zł.  
- Budowa placu zabaw ( w tym grant sołecki) 19 166,76 zł.  
- Na kanalizację wydaliśmy 1 549 326,59 zł.  
- Na budowę oświetlenia w gminie wydaliśmy 687 553,92 zł.  
 
Pan wójt powiedział, że fundusz sołecki w ubiegłym roku został zrealizowany w 97 % 

a można powiedzieć, że praktycznie w 100 % bo te 3 % wynikają ze zmian formalnych, gdzie 
musieliśmy zrezygnować ze środków w ramach funduszu sołeckiego ale zrealizowaliśmy w 
ramach środków własnych budżetu, bo wymagały one większego zaangażowania i większych 
środków i prawdopodobnie nie mogły być z tego realizowane.  

 
Pan wójt także powiedział, że w tym raporcie o stanie gminy mamy omówione i 

opisane wszystkie plany przestrzennego zagospodarowania. Mamy omówiona gospodarkę 
śmieciami. Mamy omówione zabezpieczenie przeciwpożarowe – ile mamy jednostek, jakim 
wyposażeniem OSP funkcjonuje. Co nas spotkało w tamtym roku, czyli miedzy innymi 
dlaczego niektóra rzeczywistość się zmieniła pod wpływem pandemii. Widzimy, że 
największe odzwierciedlenie miało to w szkołach. Nie były prowadzone zajęcia praktycznie 
przez cały rok. Tu wójt powiedział, że ma prośbę, żebyśmy jednak przerwali ten łańcuch 
rozprzestrzenianie się wirusa, żeby dzieci też jeżeli jest taka możliwość i zgoda szczepić. Dla 
dzieci jest to szczepionka Pfizer, żeby mogły one uczestniczyć w tych zajęciach szkolnych, 
żeby wszyscy pracowali i żebyśmy nie wrócili do tego roku 2020 i początku 2021 bo to tak 
naprawdę organizacyjnie był ciężki rok.  

 
Pan wójt podkreśli, że tutaj należą się bardzo duże podziękowania wielu. Tu było na 

początku bardzo duże zaangażowanie stowarzyszeń w naszej gminie, które szyły maseczki. 
Nawet nasi pracownicy szyli maseczki, kiedy urzędy zostały zamknięte. Urząd nasz 
praktycznie cały czas był otwarty dla petenta, co jak wiadomo w zależności od stopnia 
pandemii, większych i mniejszych obostrzeń – czy to za umówieniem telefonicznym, albo i 
bezpośrednio. Urząd funkcjonował. Nie było sytuacji, że wójt kogoś nie przyjął bo się 
obawiał. Pan wójt powiedział, że tutaj funkcjonowaliśmy jako urząd cały czas. Pan wójt 
podziękował za zaangażowanie stowarzyszeniom, które pokazały, że ten czynnik społeczny w 
pierwszym okresie pandemii kiedy nie było tych maseczek, to naprawdę ogromna ilość tych 
maseczek została przez te panie ze stowarzyszenia uszyta i dostarczona na teren gminy. Ale 
także osoby prywatne, bo spotkaliśmy się z takimi osobami, że nawet udostępniły nam 
maszyny doszycia, materiały i przynosili do urzędu. Tutaj na tej Sali, w której mamy obecnie 
sesję była jedna wielka pracownia krawiecka. Za to pan wójt bardzo serdecznie podziękował.  
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Pan Przewodniczący Rady podziękował wójtowi za bardzo obszerne przedstawienie 
tego raportu i wyraził nadzieję, że każdy z radnych się z tym raportem zapoznał w tym czasie 
od 31 maja 2021 roku.  
 
/Raport o stanie Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
        
   
 

DEBATA nad Raportem o Stanie Gminy Darłowo za 2020 rok.  
Ad.12.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że Wójt 

Gminy Darłowo przedstawił Radzie

 

 Gminy Darłowo Raport o Stanie Gminy Darłowo za 
2020 rok w ustawowym terminie wynikającym wprost z ustawy o samorządzie gminnym.  

Raport o Stanie Gminy Darłowo za 2020 rok wszyscy radni otrzymali w dniu 31 maja  
2021 roku. Ponadto raport był umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej.  
 

Pan Przewodniczący przypomniał, że zwołując sesję podał do publicznej wiadomości, 
że na sesji absolutoryjnej odbędzie się debata nad Raportem o stanie Gminy Darłowo za 2020 
rok, w której udział biorą radni bez ograniczeń czasowych oraz mieszkańcy Gminy Darłowo                          
w liczbie 15, każdy z poparciem 20 osób. Ponadto informował, że zgłoszenia przyjmowane                   
i rejestrowane są w Biurze Rady najpóźniej w terminie do dnia przed sesją absolutoryjną.  

Pan Przewodniczący poinformował radę, że do dnia wczorajszego nie otrzymał 
żadnego zgłoszenia mieszkańca do udziału w debacie nad raportem o stanie Gminy.  

 
Termin składania zgłoszeń przez mieszkańców gminy upłynął. Dlatego zgodnie z 

ustawowym trybem w związku z brakiem zgłoszeń nie dopuści mieszkańców na dzisiejszej 
sesji do udziału w debacie.  

 
Pan Przewodniczący ponadto poinformował, że brak udziału mieszkańców w debacie 

nad raportem nie stanowi przeszkody do dalszego procedowania nad raportem.  
 

W związku z powyższym przewodniczący otworzył debatę

 

, w której udział biorą 
radni Gminy Darłowo bez ograniczeń czasowych.   

Przewodniczący zapytał czy radni chcieliby w tym puncie zabrać głos?  

Do udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy Darłowo za 2020 rok zgłosił się radny 
Waldemar Bonk. 

 
 Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że chciałby się odnieść do kilku danych, 
które są zgromadzone w tym raporcie. Radny powiedział, że dostrzega, że ten raport to jest 
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naprawdę dobra robota, bo nie dotyczy tylko tego roku 2020 ale pokazuje nam jakieś trendy i 
to są trendy czasami pięcio-, sześcio- ośmioletnie. Wszystkie te trendy wyglądają przyzwoicie 
poza jednym niestety, ale to jest domena kraju czyli starzenie się społeczeństwa. Bardzo nam 
tych osób przybywa. Fajnie, że jest Senior Plus. Dobrze by było iść w kierunku rozwoju może 
tej gałęzi.  

Na sali obrad rozległ się śmiech. 
 Radny pan Henryk Ignatowicz powiedział, że nie bardzo rozumiemy. 
 
 Przewodniczący Rady powiedział, że aby polityka senioralna bardzo była rozwijana.  
 
 Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że myśli o sobie, że idzie do przodu. 
Natomiast rzeczywiście przy wszystkich inwestycjach należałoby pamiętać o tym, że mamy 
osoby niepełnosprawne i ludzi starszych i jeśli istnieje taka możliwość – bo przecież nie 
zawsze istnieje – no to powinno się im te bariery likwidować. Radny powiedział, że rozumie, 
że w większości inwestycji te rzeczy są brane pod uwagę. Pan Waldemar Bonk powiedział, że 
bolączką jeśli chodzi o działania dotyczące planu zagospodarowania przestrzennego, bo zdaje 
sobie sprawę, że te plany są tworzone i to jest długofalowy okres, że nakładają nam się 
zmiany ustaw dotyczące gospodarki nieruchomościami i nowych zapisów. Natomiast studium 
mamy z 1997 foku a mamy a mamy 2001 czyli 24 lata jedziemy na tym samym studium i 
plany zagospodarowania przestrzennego obecnie są chyba trzy procedowane. Radny 
powiedział, że nie wie, czy dobrze to sformułuje, ale rozumie, że jeśli są procedowane jeszcze 
plany zagospodarowania przestrzennego to można zakończyć studium przy czym w raporcie 
mamy tutaj datę styczeń 2022 rok. Czyli całkiem już niedługo. Pan radny powiedział, że 
mówi to nawet na przykładzie wioski, w której mieszka, gdzie brakuje działek budowlanych, 
a takie możliwości studium mogłoby dać. Pewnie w innych miejscowościach jest podobnie. 
Wcześniej poruszana ta sprawa wiatraków czy pozwoleń – może już martwych – to sobie już 
to zapisał, bo to jest temat taki, którzy rzeczywiście trzeba będzie posprawdzać, bo może na 
się uda tych terenów uwalnianie. Radny powiedział, że to jest chyba wszystko co chciał 
powiedzieć. Fajnie by było, żeby nas przybywało, a niestety jest nas troszeczkę mniej niż rok, 
dwa czy trzy, cztery lata temu, ale takim elementem na pewno będą te tereny inwestycyjne 
pod budownictwo mieszkaniowe.  
  
 Pan Przewodniczący podziękował radnemu i zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 
głos?  
 
Nikt się już nie zgłosił.  
 
Po wyczerpaniu tematyki przedmiotowego punktu obrad przewodniczący zamknął Debatę
nad raportem o stanie Gminy Darłowo za 2020 rok.  

  

 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.13.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 
zaufania. Druk Nr 1/2021XXXVI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz                                     z uzasadnieniem.  

„Uchwała  
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania 

Na podstawie art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz.U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) uchwala się, co następuje:  

§ 1. 
Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy Darowo za 2020 rok postanawia się 
udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

§ 2. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

radny Grzegorz Hejno, radny Henryk Ignatowicz, radny Wiesław Moskwa, radny Piotr 
Szewczykowski, radna Justyna Osses.  

Wnioskodawca: 

 
UZASADNIENIE  

Zgodnie z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.), wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 
radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i 
budżetu obywatelskiego.  

Wójt Gminy Darłowo przedstawił w ustawowym terminie dnia 31 maja 2021 roku 
Radzie Gminy Darłowo raport o stanie gminy.  

Po przeprowadzeniu debaty nad tym raportem, wraz z udziałem mieszkańców, Rada 
Gminy Darłowo, biorąc pod uwagę przebieg debaty oraz informacje uzyskane w jej toku, 
postanawia udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.” 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo 
wotum zaufania:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania. 



Strona 21 z 40 
 

/Uchwała Nr XXXVI.382.2021 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 
zaufania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
Pan wójt powiedział, że dziękuje bardzo i myśli, że odniesie się jeszcze później po 
sprawozdaniu z wykonania budżetu.  
 
 
Przewodniczący rady powiedział, że tak, na to będzie jeszcze czas.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok.                    
Druk Nr 2/2021XXXVI 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu/  
 
/sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu/  
 
/sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz                                     z uzasadnieniem.  
 

„Uchwała  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                    
z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok. 

 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305) Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 
 
§ 1. Po rozpatrzeniu przedłożonego przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok, Rada Gminy 
Darłowo zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za 2020 rok.  
 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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radny Grzegorz Hejno, radny Henryk Ignatowicz, radny Wiesław Moskwa, radny  Piotr 
Szewczykowski, radna Justyna Osses.  

Wnioskodawca: 

 
 
Uzasadnienie:  

Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2021 r. poz. 305) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje                
i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu,                         
w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym.  

Uprzednie rozpatrzenie sprawozdania jest konieczne do podjęcia uchwały w sprawie 
absolutorium. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.” 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie finansowe za 2020 rok oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok Radni otrzymali w 
ustawowych terminach (co jest zgodne z artykułem 267 ustęp 1 ustawy  z dnia  27 sierpnia 
2009 roku o finansach publicznych). Sprawozdania te wraz z informacją o stanie mienia 
Gminy Darłowo były rozpatrywane na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady 
Gminy Darłowo i przez wszystkie komisje zostały zaopiniowane pozytywnie.

 

  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020  stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu/ 
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/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok stanowi załącznik nr 28 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok stanowi załącznik nr 29 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 
31 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik 
nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 
34 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 
35 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi 
załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oddaje głos pani 
Skarbnik w celu przedstawienia sprawozdań.  

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy powiedziała, że sprawozdanie finansowe, to 
są dane księgowe, które dostarczają na informacji o naszym stanie majątkowym gminy. 
Sprawozdanie finansowe składa się z: 

Sprawozdanie finansowe składa się z: 
1) bilansu z wykonania budżetu,  
2) bilansu łącznego jednostki, 
3) informacji dodatkowej, 
4) rachunku zysków i strat, 
5) i funduszu zmian jednostki. 

 
Bilans wykonania budżetu Gminy Darłowo po stronie aktywów obrazuje nam stan 

środków na rachunkach bankowych gminy, należności nasze. Po stronie pasywów mamy 
zobowiązania z tytułu kredytów oraz niewykorzystanych dotacji. Bilans po stronie aktywów i 
pasywów wynosi 5 606 296,08 zł.  

Bilans jednostki samorządu terytorialnego jest to łączny bilans jednostek organizacyjnych 
gminy. Po stronie aktywów w części aktywa trwałe przedstawia nam wartość majątku 
trwałego netto. W części aktywa obrotowe przedstawiamy należności gminy. Po stronie 
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pasywów przedstawiamy fundusz jednostki, wynik finansowy, zobowiązania z tytułu usług, 
dostaw, wobec budżetu, wynagrodzeń. Po stronie aktywów i pasywów bilans jednostki, 
łączny bilans jednostek organizacyjnych wynosi 132 136 910,57 zł.  

W informacji dodatkowej przedstawiamy miedzy innymi stan środków trwałych oraz ich 
umorzenia, stan na początek roku, ruchy w ciągu roku, i stan na koniec roku, liczbę akcji 
udziałów, zdarzenia gospodarcze, które są ewidencjonowane pozabilansowo. Rachunek 
zysków i strat przedstawiam nam roczny obraz naszej działalności, zrealizowane przychody 
oraz poniesione koszty czego wynikiem jest zysk lub strata. W naszym przypadku jest to zysk 
w wysokości 11 304 983,03 zł.  

Zestawienie zmian funduszu przedstawia nam stan na początek okresu czyli bilans 
otwarcia, zwiększenia funduszu z tytułu wydatków, środków na inwestycje, zysk z ubiegłego 
roku. Po stronie zmniejszeń przedstawiamy stratę, zrealizowane dochody, dotację i środki na 
inwestycje. Fundusz jednostki bilansem zamknięcia zamknął się w wysokości 114 466 381,00 
zł. Ogółem po dodaniu zysku, po dodaniu wyniku finansowego, fundusz zamknął się kwotą 
125 771 364 zł.  

 
Pani Skarbnik przedstawiła jeszcze krótkie streszczenie z wykonania budżetu Gminy 

Darłowo za 2020 rok.  
  

Istotna taką sprawą jest plan. Dochody planowaliśmy na 64 814 425,19 zł, a wykonanie 
zamknęło się kwotą 65 160 242,63 zł, czyli ponad 100% wykonaliśmy dochody. 
Majątkowych mieliśmy zaplanowane 6 157 824 zł, a wykonaliśmy 7 327 345 zł. Wydatki 
planowane były na kwotę 76 357 618 zł a wykonanie było 71 430 766 zł. Majątkowych 
planowane było 18 614 297 zł, a wykonane 16 616 058 zł. Deficyt zamknął się w kwocie 
6 270 523, 39 zł. Różnica między wydatkami bieżącymi a dochodami bieżącymi co jest 
istotne w zatwierdzeniu sprawozdania wynosi 3 018 189,47 zł.  

Dochody z tytułu dotacji na zadania własne i zlecone, czyli to co otrzymaliśmy 
16 389 000 zł, w tym jest uzdrowiskowa 2 737 000 zł. Udziały w podatku PIT osoby fizyczne 
5 990 000 zł. Udziały w podatku osoby prawne CIT 76 651 zł. Dochody własne gminy to 
28 317 000 zł. Subwencja oświatowa plus ogólna 7 516 000 zł. Środki pozyskane z zewnątrz 
6 869 000 zł.  

Wydatki. Na rolnictwo wydaliśmy 1 265 969 zł, w tym na melioracje 248 000 zł i tam też 
jest zwrot akcyzy na którą otrzymujemy dotację około 800 000 zł. Transport  i łączność to jest 
razem 11 468 000 zł, z tego na remonty dróg 1 568 000 zł, a na inwestycje 9 547 000 zł. Na 
turystykę wydaliśmy 317 000 zł. Gospodarka mieszkaniowa, czyli obsługa naszego mienia 
gminnego wynosi 1 626 000 zł. Na administrację 6 000 000 zł. Na bezpieczeństwo publiczne 
954 000 zł, czyli tu jest utrzymanie OSP i Straży Gminnej. Różne rozliczenia i Janosikowe 
4 839 970 zł. W tamtym roku płaciliśmy a w tym roku nie mamy już bo nasze dochody się 
zmniejszyły, ze względu na to, że mieliśmy to wyrównanie za te wiatraki. Oświata i 
wychowanie 13 289 000 zł. Ochrona zdrowia 353 000 zł, to jest tutaj przeciwdziałanie 
alkoholizmowi i wszelkiego rodzaju szczepienia. Pomoc społeczna 3 446 000 zł. Edukacyjna 
opieka wychowawcza 281 000 zł, tutaj głownie stypendia motywacyjne i socjalne. Świetlica 
szkolna, która funkcjonuje w Starym Jarosławiu i program 300+. Rodzina, czyli nasze 
świadczenia wychowawcze, rodzinne, dobry start, wydaliśmy 14 026 000 zł i tu oczywiście 
dostajemy dotacje. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 7 978 0 0 0  zł i tu  są też 
kanalizacje. Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 2 666 000 zł, to między innymi 
utrzymanie świetlic, biblioteki. Na kulturę fizyczna i sport wydaliśmy 2 102 000 zł. Wydatki 
funduszu zrealizowane były w wysokości 1 282 138 zł.  

Przychody. W 2020 roku uzyskaliśmy z tytułu spłaty pożyczki udzielonej w 2019 roku 
Gminnej Bibliotece Publicznej w wysokości 290 000 zł, środków otrzymanych na budowę 
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ulicy Słonecznej w Wiciu, które wpłynęły w 2019 roku ale wykorzystane były w 2020 w 
wysokości 2 278 000 zł, i zaciągniętego kredytu w wysokości 8,5 mln zł. Pani Skarbnik 
podziękowała za uwagę.  
 
Przewodniczący zwrócił się z prośba do wójta, aby przedstawił opinię regionalnej izby 
obrachunkowej o sprawozdaniu.  
 
Pan wójt przedstawił uchwałę Nr XXIV.140.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 16 kwietnia 2021 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  
 
Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2020 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  

/Uchwała Nr XXIV.140.Z..2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 16 
kwietnia 2021 roku stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 
rok:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok. 

/Uchwała Nr XXXVI.383.2021 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.15.  
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Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok                           
Druk Nr 3/2021XXXVI oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. Druk Nr 4/2021XXXVI 
 
/Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2020 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu/  
 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2020 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/  
 
Pan przewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna dokonała szczegółowej analizy  

• sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok, 
• sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2020 rok,  
• informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo 
i sporządziła wniosek absolutoryjny

 

 na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 7 czerwca 
2021 roku, który to następnie został przesłany z zachowaniem 14-dniowego ustawowego 
terminu przed planowaną sesją do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół 
Zamiejscowy w Koszalinie z prośbą o wydanie opinii.  

Wszyscy Radni Rady Gminy Darłowo otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej wraz                                    
z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję w ustawowym terminie, zgodnym również z § 30 ust. 6 
Statutu Gminy Darłowo.  
 
Pan przewodniczący stwierdził, że procedura dotycząca sesji absolutoryjnej

 

 wraz                                          
z zachowaniem wszystkich wynikających z ustaw terminów została zachowana.  

Przewodniczący Rady oddał głos przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 

 
Pan Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił: 
1) wniosek absolutoryjny wraz z uzasadnieniem oraz  
2) projekt uchwały absolutoryjnej wraz  z uzasadnieniem. 

 

„WNIOSEK 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  

z dnia 7 czerwca 2021 roku 
 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. 

 
            Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305) Komisja Rewizyjna Rady 
Gminy Darłowo po rozpatrzeniu: 
 

1) sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2020 rok;  
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2) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o tym sprawozdaniu; 

3) informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo, 
 
postanawia, co następuje: 

1. pozytywnie opiniuje

2. 

 wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok wraz                                    
z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe Gminy 
Darłowo za 2020 rok, 
zwraca się do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2020

 
. 

Działając zgodnie z art. 18a ust 3 ustawy z dnia  8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.), na podstawie sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok, sprawozdania finansowego Gminy Darłowo za 2020 
rok oraz informacji o stanie mienia Gminy Darłowo, Komisja Rewizyjna Rady Gminy 
Darłowo na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2021 roku rozpatrzyła sprawozdanie finansowe 
Wójta Gminy Darłowo za 2020 rok, sprawozdanie Wójta Gminy Darłowo z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 
sprawozdaniu, oraz informację o stanie mienia Gminy Darłowo i porównała z innymi 
sprawozdaniami finansowymi, a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Wójta i stwierdziła, co 
następuje:  

Uzasadnienie:  

 
1. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy sprawozdania                               

finansowego Gminy Darłowo za 2020 rok. 
 

Sprawozdanie finansowe zostało przekazane organowi stanowiącemu tj. Radzie Gminy 
Darłowo w dniu 31 maja 2021 roku, co jest zgodne z art. 270 ust. 1 ustawy z dnia                             
27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305) W związku z 
powyższym termin został zachowany.  
 
Sprawozdanie finansowe składa się z: 
6) bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2020 rok,  
7) bilansu łącznego jednostki budżetowej za 2020 rok, 
8) informacji dodatkowej za 2020 rok, 
9) rachunku zysków i strat jednostki za 2020 rok, 
10) funduszu zmian jednostki za 2020 rok. 

 
Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 
wynikających z zamknięcia ksiąg rachunkowych na dzień 31 grudnia 2020 roku. Dane 
zawarte w łącznym zestawieniu zmian w funduszu jednostki oraz łącznym rachunku zysków i 
strat jednostki są zgodne z jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych. 
Natomiast dane zawarte                  w bilansie z wykonania budżetu są zgodne z danymi 
wynikającymi z ewidencji księgowej.  

 
Ze sprawozdania finansowego wynika, że: 
 
1) zestawienie zmian w funduszu jednostki: 

a) na początku okresu wynosił 105 012 050,00 zł 
b) zwiększony 108 928 116,13 zł 
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c) zmniejszony 99 473 785,13 zł 
d) na koniec okresu wynosił 114 466 381,00 zł 

2) rachunek zysków i strat jednostki: 
a) przychody netto z podstawowej działalności operacyjnej 65 405 421,23 zł 
b) koszty działalności operacyjnej 54 219 450,99 zł 
c) pozostałe przychody operacyjne 135 680,16 zł 
d) pozostałe koszty operacyjne 228,75 zł 
e) przychody finansowe 32 550,69 zł 
f) koszty finansowe 48 989,31 zł 
g) zysk 11 304 983,03 zł 

3) bilans jednostki budżetowej wraz z informacją dodatkową:  
a) aktywa trwałe 123 180 286,99 zł 
b) aktywa obrotowe 8 956 623,58 zł 
c) suma aktywów 132 136 910,57 zł 
d) suma pasywów 132 136 910,57 zł 

4) bilans z wykonania budżetu  Gminy Darłowo: 
a) suma aktywów na koniec roku 5 606 296,08 zł 
b) suma pasywów na koniec roku 5 606 296,08 zł 
c) zobowiązania na koniec roku (kredyty i pożyczki) 8 500 000,00 zł 

 
2. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy sprawozdania                                    

z wykonania budżetu złożonego przez Wójta Gminy Darłowo Radzie Gminy 
Darłowo i stwierdziła, co następuje: 
 

Sprawozdanie zostało przedłożone Radzie Gminy Darłowo w dniu 30 marca 2021 roku, co 
jest zgodne z art. 267 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. 
U.       z 2021 r. poz. 305). Ze sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 
rok wynika: 

 
1) Uchwalony przez Radę Gminy Darłowo budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku 

przewidywał realizację dochodów w kwocie 64 814 425,19 zł. Dochody wykonano                          
w kwocie 65 160 242,63 zł, co stanowiło 100,53 % planu.   

2) Uchwalony przez Radę Gminy Darłowo plan wydatków budżetowych po zmianach 
dokonanych w ciągu roku przewidywał kwotę 76 357 618,87 zł. Wydatki zrealizowano                  
w kwocie 71 430 766,02 zł, co stanowi 93,55 % ogółu planu.  

3) Na realizację inwestycji zaplanowano w budżecie Gminy Darłowo kwotę 18 640 297,14 
zł, co stanowiło 24,41 % ogółu planu wydatków. Wydatkowano kwotę 16 616 058,68 zł, 
co stanowi 23,26 % ogółu planu wydatków, a 89,14 % planowanych wydatków na 
inwestycje.  

4) Na wydatki bieżące budżetu zaplanowano kwotę 57 717 321,73 zł, zrealizowano wydatki 
w kwocie 54 814 707,34 zł, co stanowi 76,74 % ogółu tych wydatków.  

5) Budżet Gminy Darłowo ostatecznie zamknął się za 2020 rok wynikiem ujemnym 
(deficytem) w wysokości – 6 270 523,39 zł. 

6) Ze środków budżetu Gminy Darłowo w 2020 roku spłacono raty zaciągniętych pożyczek                 
i kredytów w kwocie 520 707,45 zł.  

7) Zadłużenie Gminy Darłowo na koniec 2020 roku z tytułu zaciągniętych pożyczek                       
i kredytów wyniosło kwotę 8 500 000,00 zł z terminem spłaty do 2025 roku.  

8) Gmina Darłowo na 31 grudnia 2020 roku nie posiadała wymaganych zobowiązań                                
z terminem płatności do 31 grudnia 2020 roku z tytułu dostaw towarów.  

9) Skutki obniżenia górnych stawek podatków za 2020 rok wynosiły 508 061,00 zł.  
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10) Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy – ordynacja 
podatkowa – obliczone za okres sprawozdawczy: umorzenie zaległości podatkowych, 
rozłożenie na raty i odroczenie terminu płatności, oraz skutki udzielonych ulg i zwolnień 
obliczone za okres sprawozdawczy (bez ulg i zwolnień ustawowych) wyniosły 770 318,47 
zł.  

 
 
3. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo dokonała analizy informacji o stanie 

mienia Gminy Darłowo, z której według stanu na dzień 31 grudnia 2020 roku 
wynika, że: 

 
1. Ogólna powierzchnia gruntów stanowiących własność Gminy Darłowo wynosiła                    

852,4488 ha; 
2. W skład mienia wchodzą nieruchomości: 

a) oddane w dzierżawę ogółem 80,3571 ha; 
b) pozostające w użytkowaniu wieczystym osób fizycznych i prawnych 11,0775 ha; 
c) drogi o powierzchni 476,1908 ha; 
d) inne (parki, tereny zieleni, nieużytki, cmentarze itp.) 

3. Gmina Darłowo dysponuje: 
a) 13 lokalami mieszkalnymi i 1 lokalem tymczasowym,  
b) nieruchomością zabudowaną budynkiem na ul. M.C. Skłodowskiej tzw. „Przychodnią 

Zdrowia” – działka nr 139/2, obręb Darłowo 13; 
c) nieruchomością zabudowaną na ul. O.D. Tynieckiego w Darłowie, w których 

znajdują się lokale użytkowe – działka nr 539, obręb Darłowo 10; 
d) budynkami biurowymi na ul. Dąbrowskiego (grunt znajduje się w użytkowaniu 

wieczystym) – działki nr 75/4 i 75/5, obręb Darłowo 12; 
e) 23 świetlicami wiejskimi oraz 1 świetlicą, która działa sezonowo w czasie letnich 

wakacji. 
4. W Gminie Darłowo działają: 

1) jednostki organizacyjne  
a) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie; 
b) Dzienny Dom „Senior+” w Wiekowie. 
c) Szkoła Podstawowa im. Ludzi Morza w Kopnicy; 
d) Szkoła Podstawowa im. Ratowników Morskich w Dąbkach; 
e) Szkoła Podstawowa w Starym Jarosławiu; 
f) Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach 
2) instytucja kultury: Gminna Biblioteka Publiczna w Domasławicach; 

5. Gmina Darłowo w 2020 roku nabyła 7 nieruchomości o powierzchni 1,6939 ha; 
6. Gmina Darłowo w 2020 roku zbyła mienie komunalne: 

a) sprzedała w drodze przetargów 21 działek o łącznej powierzchni 2,3782 ha; 
b) w zamian za odszkodowanie na podstawie art. 131 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami 1 działka o powierzchni 0,0808 ha; 
c) sprzedaż nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym 1 działka o 

powierzchni 0,1625 ha. 
7. Z tytułu wykonywania praw własności i innych praw majątkowych uzyskano 

dochody: 
a) z tytułu użytkowania wieczystego oraz przekształcenia użytkowania wieczystego na 

własność 117 325,39 zł; 
b) z tytułu sprzedaży mienia komunalnego 926 610,43 zł; 
c) z tytułu odszkodowań, służebności 146 383,53 zł; 
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d) z tytułu najmu, dzierżaw, reklam 639 511,83 zł; 
e) z tytułu opłaty adiacenckiej i planistycznej 71 517,56 zł; 
f) z tytułu zajęcia pasa drogowego w celu prowadzenia robót drogowych, urządzeń 

infrastruktury 114 655,84 zł. 
 
 
4. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo wzięła pod uwagę także pozytywną opinię 

wyrażoną w uchwale Nr XXIV.140.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  w Szczecinie z dnia 16 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego. 

 
 
5. Ponadto w swoich analizach Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo zapoznała się 

z opiniami pozostałych komisji Rady Gminy Darłowo, które także są pozytywne. 
Wnioski i zalecenia: 
 

1. Przyjęty na 2020 rok plan wydatków nie został przekroczony w żadnym dziale 
klasyfikacji budżetowej. 

2. Na podstawie powyższych danych oraz przeprowadzonych czynności kontrolnych 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo ocenia, że Wójt Gminy Darłowo realizując 
zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 
rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Komisja nie 
stwierdziła uchybień w tym zakresie.  

 
Postanowienia końcowe: 
 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2020, sprawozdaniem finansowym Wójta 
Gminy Darłowo za 2020 rok i informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Darłowo oraz 
materiałów dodatkowych pozytywnie opiniuje

 

 wykonanie budżetu za 2020 rok i 
postanawia wystąpić do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy 
Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2020.  

Komisja Rewizyjna przyjęła powyższą opinię w głosowaniu w obecności 5 Radnych, 
głosując:  
5 głosów za 
0 głosów przeciw 
0 głosów wstrzymujących się 
 
Przyjęta opinia stanowi uzasadnienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo                        
z dnia 7 czerwca 2021 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium                            
z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok.  
 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3. Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej  
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4. Robert Ciszek – Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej” 
 

„Uchwała  
 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2020. 
 
            Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 i art. 28a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z 
dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305) Rada Gminy 
Darłowo uchwala, co następuje: 
 

§ 1. 
Po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok; 
2) sprawozdaniem finansowym jednostki samorządu terytorialnego za 2020 rok; 
3) informacją o stanie mienia Gminy Darłowo; 
4) uchwałą Nr XXIV.140.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                   

w Szczecinie z dnia 16 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 
2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo; 
6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
udziela się Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za rok 2020. 

 
§ 2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Wnioskodawca: 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
Komisja Rewizyjna w składzie: 

2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3. Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej  
4. Robert Ciszek– Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej  
 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 
Darłowo za 2020 rok. 

 
Wójt Gminy Darłowo w terminach zgodnie z obowiązującymi przepisami 

ustawowymi (art. 267 ust. 1 pkt 1 i 3  i art. 270 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 
finansach publicznych) przedłożył Radzie Gminy Darłowo sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2020 rok, sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2020 rok, 
informację o stanie mienia Gminy Darłowo.  
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Rada Gminy Darłowo zgodnie z art. 271 ust. 1 pkt 1-6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku o finansach publicznych, po dokonaniu analizy w/w sprawozdań i informacji, a także 
zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, o tym sprawozdaniu                        
i informacji, i stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w terminie do 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy Darłowo.  

 
Zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym                

uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady gminy. 
 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3.  Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej 
4. Robert Ciszek– Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej” 
Pan Przewodniczący podziękował przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej i członkom 
komisji za przygotowanie sprawne i przeprowadzenie tej procedury absolutoryjnej, czego 
skutkiem jest pozytywna opinia regionalnej izby obrachunkowej.  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił Uchwałę Nr XLVI.212.Z.2021 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 czerwca 2021 
roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w 
sprawie absolutorium.  

/Uchwała Nr XLVI.212.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 
czerwca 2021 roku stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję absolutoryjną. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2020:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2020. 

/Uchwała Nr XXXVI.384.2021 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2020 stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 

Pan Przewodniczący zanim przystąpiono do składania wójtowi gratulacji ogłosił przerwę                  
w obradach do godziny 11:55. 

 
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
 

 
Podczas przerwy:  

Przewodniczący i Wiceprzewodniczący Rady w imieniu Rady Gminy Darłowo 
składali wójtowi i pani Skarbnik gratulacje i podziękowania a także wręczali piękne kwiaty.  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że bardzo serdecznie 
dziękuje za to absolutorium. Pan wójt powiedział, że to jest bardzo dobra współpraca z 
radnymi, bo trzeba tu powiedzieć, że jest wzorowa. Wójt powiedział, że nie chce tu słodzić 
radnych, bo czasami są lepsze a czasami gorsze momenty, ale widać tu współprace pomiędzy 
tu radą gminy a urzędem co skutkuje takimi dobrymi wynikami. Jesteśmy samorządem, który 
daje sobie rade i to zarówno nawet w tych ciężkich sytuacjach jak ten rok 2020. Naprawdę 
byliśmy przed tą niewiadomą Covid. Naprawdę nie wiedzieliśmy wszyscy co się będzie 
działo za tydzień, za dwa, jak spadną dochody gminy i jakie będą restrykcje. Ale daliśmy 
wspólnie radą i właśnie ten czas takiej niewiadomej daje wiele przemyśleń. Właśnie wspólnie 
samorząd, organizacje społeczne, radni, sołtysi, wszyscy dali z siebie wszystko. Czasami nie 
mogliśmy się spotykać. Czasami spotykaliśmy się online mając nowe doświadczenia, które 
czasami były bardzo wesołe, bo dla każdego z nas to była nowość. Odkryliśmy dzięki temu 
nowe technologie, które także po pandemii będą już wśród nas obecne i zostaną bo zostały 
one sprawdzone i zagoszczą w naszym życiu na co dzień. Pan wójt powiedział, że ma 
nadzieję, że nie zostanie to tak ze szkołami, bo tak naprawdę dzieci powinny wrócić i uczyć 
się w budynku szkolnym a nauczyciele powinni bezpośrednio wykładać zajęcia szkolne bo to 
buduje wzajemne relacje. te relacje zostały przez covid troszeczkę zachwiane.  

 
Jeszcze raz pan wójt bardzo serdecznie dziękował i ze wzruszeniem powiedział, że jest 

to czas, który się pozytywnie zbiegł także z tym, że mija właśnie 10 lat, od kiedy jest w 
Urzędzie Gminy. Wójt powiedział, że mija 10 lat od kiedy tu przyszedł i to jest tak naprawdę 
zakład pracy, w którym najdłużej pracuje i myśli, że jeszcze będzie miał szanse jakiś czas 
wspólnie pracować na rzecz Gminy Darłowo.  

 
Ze swojej strony pan wójt podziękował najbliższym współpracownikom, przede 

wszystkim pani skarbnik. Pan wójt podziękował, że pani Violetta znosi tutaj czasami te nasze 
te gminne roszady dotyczące budżetu, czasami mniej, czasami bardziej się denerwując, ale tak 
naprawdę, to dzięki pani skarbnik zabiegom w tych paragrafach, cyferkach wiele rzeczy udaje 
się nam zrobić. Pan wójt wraz z podziękowaniami wręczył pani Skarbnik kwiaty. 
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Pan wójt poprosił na salę panią Izabelę Sielską i pana Rafała Kunysza i powiedział, że 

to są także jego podpory, ci kierownicy referatów, którzy w dużej mierze go wyręczają. 
Bardzo serdecznie wójt im podziękował za to, że wspólnie mogą rozwiązywać wiele 
problemów i myśli, że jeszcze wiele przed nami.  

 
Pani Izabela Sielska Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa podziękowała i powiedziała, że zawsze pamięta, że jej praca, to praca 
zespołowa i bez tutaj obecnych tutaj by się pewnie tek dobrze nie działo.  

 
Pan wójt także wręczył podziękowania i kwiaty panu Rafałowi Kunyszowi 

Kierownikowi Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Przestrzennej. 
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 

Pan wójt powiedział, że oczywiście także chciałby bardzo serdecznie podziękować 
pani Sekretarz no ale niestety w dzisiejszym dniu nie może być ona z nami, ale także tutaj 
wielkie brawa dla Anny Szynkowskiej-Borkowskiej, która z punktu formalnego pilnuje tutaj 
urzędu aby jak najlepiej działał.  

 
Pan wójt jeszcze raz wspomniał i wyraził nadzieję, że on się więcej nie powtórzy a 

mianowicie okres pandemii. Pan wójt powiedział, że ma nadzieję, że ten okres minie, dlatego 
tak ważne jest abyśmy wspólnie razem przy tych stołach – ma nadzieję, ze uda nam się 
remont przeprowadzić i stoły zmienić, żeby przy nowych stołach – mogli dalej budować i 
wspólnym otoczeniu razem jak najdłużej ten samorząd. Pan wójt powiedział, że dziękuje za 
wyrozumiałość sołtysom. Ważne są ich sugestie i zawsze bierzemy pod uwagę ich 
rozwiązania. Pan wójt powiedział, że tak naprawdę, to czasami współczuje być sołtysem na 
wiosce, bo wie co to znaczy. Tak samo pan radny Mirosław czy radna Marzenka, która była 
sołtysem wiedzą ile to czasami kosztuje.  

 
Pan wójt powiedział, że działamy cały czas - zarówno pani Iza, pan Rafał i pani Viola 

zawsze czy wójt w swojej osobie przyjmują telefony, bo tak naprawdę samorząd nie kończy 
się o godzinie 15:00. Są problemy, ale myślimy, że jak się skończą problemy to my już nie 
będziemy potrzebni.  

 
Na sali rozległ się śmiech. 

 
Pan wójt podziękował kierownikom referatów za wyrozumiałość, za podpieranie tych 

naszych inwestycji, popieranie ich, które kończą się jak dotąd sukcesami. Pan wójt 
podziękował także pracownikom gminy bo bez nich to nie byłoby tego wszystkiego.  
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
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Pracownicy urzędu i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy wręczali zarówno 
wójtowi jak i pani skarbnik kwiaty i podziękowania i gratulacje.  

 
Także pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław w imieniu koleżanek i 

kolegów sołtysów wręczyła panu wójtowi kwiaty wraz z upominkiem i pogratulowała 
absolutorium.  

 
 
 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady dzisiejszej sesji i stwierdził kworum,                        
które  wynosiło 14 Radnych.  

 
(Nieobecny chwilowo był radny Henryk Noworolnik) 

 
 
 
Ad.16.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2021 
rok. Druk Nr 5/2021XXXVI 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2021 rok stanowi 
załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że zmiany w budżecie, zmniejszamy dochody z tytułu 
zagospodarowania terenu rekreacyjnego przy CSW w Dąbkach na kwotę 337 869,00 zł. 
Jest to dotacja jaką powinniśmy otrzymać z Środkowopomorskiej Grupy Działania, 
aczkolwiek to nie znaczy, że my jej nie otrzymamy. My ją otrzymamy, tylko za wcześnie 
wprowadziliśmy do budżetu. Ogłosiliśmy przetarg i już jesteśmy po przetargu i na razie 
realizujemy inwestycję ze środków własnych a w miedzy czasie wprowadzimy sobie jak 
podpiszemy umowę te 337 tysięcy uwalniając środki własne. Uważamy, że tu nie ma jakiegoś 
niebezpieczeństwa związanego z tą inwestycją. Wniosek jest pozytywnie rozpatrzony przez 
ŚGD aczkolwiek tu Urząd Marszałkowski chwilowo wstrzymał jak gdyby procedowanie nad 
tymi wnioskami, więc opóźnienie będzie lekkie dotyczące podpisania umów, ale jesteśmy po 
przetargu i wkrótce będzie podpisanie umowy zarówno na placyk jak i drogę w Dąbkach. Pan 
wójt powiedział, że ma nadzieję, że te inwestycje zostaną bardzo szybko zrealizowane, żeby 
jeszcze w tym roku powstał.  
 
Zwiększamy dochody i wydatki z tytułu: 
- środków otrzymanych na realizację zadania związanego z dowozem ludzi na szczepienia 
816,00 zł.  
- dotacji na funkcjonowanie Dziennego Domu Senior + w Wiekowie 102 528,00 zł. 
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-  środków na utworzenie i funkcjonowanie punktu informacyjnego dotyczącego Czystego 
Powietrza 9 000,00 zł.  
- środków otrzymanych na remont drogi w Słowinie do Nadleśnictwa w wysokości 50 000,00 
zł. Tu także jesteśmy po podpisaniu umowy po przetargu. Firma Polbruk wkrótce będzie 
wykonywała ten trzystumetrowy odcinek asfaltu.  
 
Dokonujemy także przeniesień wydatków:  
- z zadania Przebudowa ulicy Dąbkowickiej w Dąbkach (664 868,00 zł) oraz wydatków 
bieżących z administracji, obsługi długu publicznego, edukacyjnej opieki wychowawcze, 
gospodarki komunalnej i ochrony środowiska, funkcjonowania świetlic, sportu, utrzymania 
OSP, funkcjonowania Senior + (206 098,04 zł) 
z przeznaczeniem na zwieszenie wydatków z przeznaczeniem na: 
- dotację dla Spółki Wodnej Gminy 35 000,00 zł. Tu pan wójt przypomniał, że tam mamy już 
zarezerwowane 25 000 zł, aczkolwiek w tym roku nie ma dotacji z Urzędu Wojewódzkiego, 
potwierdził to Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Urząd Wojewódzki, że będą tu 
udzielane takie dotacje, aczkolwiek Urząd Marszałkowski w tym roku nie ma naboru. Pan 
wójt powiedział, że bardzo mu przykro, ale tez będzie w tej sprawie rozmawiał z 
Marszałkiem, że to działanie było tak pozytywnie postrzegane, że nie można zrezygnować 
całkowicie z pomagania Spółek Wodnych. Na przykładzie naszej gminy widzimy, że spółka 
funkcjonuje skromnie chyba pięć czy sześć lat a wykonała już zadania za ponad milion 
złotych.   
- remonty dróg gminnych 77 856,00 zł,  
- na zagospodarowanie terenu przy Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach środki własne 
gminy 337 869,00 zł, 
- działalność promocyjną gminy 80 000,00 zł.  To jest związane z dodatkowymi kosztami na 
imprezy, które mają odbyć się w sezonie letnim. Początkowo mniejszą kwotę 
zarezerwowaliśmy i widzimy, że troszeczkę te obostrzenia łagodnieją, że powinniśmy te 
imprezy głownie dla naszych mieszkańców ale i turystów przebywających zorganizować.  
- przymierzamy się do remontu naszego budynku Urzędu Gminy i prosimy o przeznaczenie 
30 000 zł na opracowanie dokumentacji projektowej termomodernizacji budynku Urzędu 
Gminy w Darłowie. Wymieniliśmy źródło ciepła, także dwa piece będą ogrzewać i już nie 
będzie szedł czarny dym z budynku. Ale tutaj chcemy także zadbać o to, żeby ten budynek 
wyglądał ładnie a jednocześnie wykonać ocieplenie jego i jednocześnie wykonać 
fotowoltaikę.  
- przeznaczamy część środków na dotację dla OSP 7 242,02 zł, które są to przeznaczone 
środki na wkład własny, bo pozyskują te środki z innych instytucji i tak samo zabezpieczamy 
kwote dla naszych jednostek na ogniwa fotowoltaiczne, bo te jednostki praktycznie po 30 000 
zł uzyskały dotacji i wkład własny dla OSP Dobiesław wynosi 4 000 zł, Krupy 14 999,02 zł i 
Wiekowice 4 000 zł.   
- dotację na zadanie publiczne w ramach przeciwdziałania alkoholizmowi 10 000 zł,  
- zwiększamy na wypłatę stypendiów 8 000 zł, 
- zwiększamy o kwotę 160 000 zł na budowę sieci kanalizacyjnej w ulicy Dąbkowickiej w 
Dąbkach,  
- na ochronę bioróżnorodności i krajobrazu poprzez nasadzenia kwiatów 2 000 zł, 
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- na budowę oświetlenia ulicznego 100 000 zł.  
 
Ponadto dokonuje się zmiany kategorii zadań: 
- z zadania inwestycyjnego Modernizacja drogi w Słowinie na Remont Drogi w Słowinie 
250 000 zł.  
- z zadania Remont przepustu na rzece Marszewce na zadanie inwestycyjne Przebudowa 
przepustu na rzece Marszewce w Nowym Jarosławiu 100 000 zł.  
Chodzi tylko o zmianę paragrafu na inwestycyjny.  
 
Pozostała część zmian w budżecie dotyczy zmian w funduszu sołeckim.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2021 rok stanowi załącznik nr 44 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2021 rok:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2021 rok. 

/Uchwała Nr XXXVI.385.2021 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2021 rok 
stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.17.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2021-2028. Druk Nr 6/2021XXXVI 
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2021-2028 stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że głownie Wieloletnia Prognoza Finansowa jest zmieniona przez 
poprzednią uchwałę. Przychody nie uległy zmianie, rozchody nie uległy zmianie. Dług gminy 
także nie uległ zmianie.  
Zwiększono dochody i wydatki majątkowe z tytułu:  
- zmniejszenia zagospodarowania terenu przy CSW w Dąbkach 337 869 zł.  
Bieżące zwiększenia z tytułu:  
- środków otrzymanych na zadanie pn. Remont drogi w Słowinie 50 000 zł to z Nadleśnictwa.  
- dotacji na funkcjonowanie  Dziennego Domu Senior + 102 528 zł.  
- środków otrzymanych na uruchomienie punktu obsługi programu „Czyste Powietrze” w 
wysokości 9 000 zł, 
- środków otrzymanych na realizację programu pn. Transport osób mających trudności w 
samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciw covid-19 w wysokości 816 zł.  
Ponadto uległy zmianie zadania, finansowanie zadań:  
- przebudowa ulicy Dąbkowickiej w Dąbkach, nakłady wynoszą 5 621 120,03 zł, realizacjach 
w latach 2021-2022. Wydatki w 2021 roku planuje się na kwotę 4 293 055,02 zł a w 2022 na 
kwotę 1 328 065,01 zł.  
  
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2021-
2028 stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Darłowo na lata 2021-2028:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2021-2028. 



Strona 39 z 40 
 

 
/Uchwała Nr XXXVI.386.2021 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2021-2028 stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Wolne wnioski i zapytania. 
Ad. 18.  

Pan przewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że podejrzewa, że 

radni wiedzą o czym będzie mówił. Radny powiedział, że nie chce popsuć doniosłości tej 
chwili, ale wydaje się, że dla zasadny sprawiedliwości społecznej chciałby się odnieść do 
konkursu ogłoszonego przez pana wójta 24 czerwca 2021 roku. Pan radny powiedział tym, 
którzy są przeciwnikami szczepień, że nie są sami. Radny powiedział, że wystąpi z taką 
inicjatywą noże nawet jakiejś nagrody jakiegoś motocykla. Pan radny prosił potraktować to 
jako pół żartem poł serio ale odnosząc się do istoty tego zarządzenia, powiedział: „Ne 
jesteście sami”.   

 
Pan przewodniczący powiedział, że wypowiedź była niesamowita.  
 

Na sali obrad rozległ się śmiech. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeżeli może się odnieść 

do tego panie radny, to oczywiście mamy wolność w tym zakresie i te szczepienia są 
dobrowolne. My jako jednostka samorządowa, jako też jednostka podlegająca w jakiś sposób 
pod nadzór i kontrolę przez naszych rządzących działających w interesie dla naszego 
społeczeństwa, wiemy jak ważne to jest. Już jesteśmy rok w trakcie pandemii i niektóre 
rzeczy zostały poznane i musimy więcej ważyć plusów i minusów. Oczywiście tych szczepień 
k ażdy z n as się b o i i każdy z n as ma jak ieś o bawy, ale więcej złego jest – bo kto przeżył 
covid-19 to może powiedzieć jak poważne mogą być skutki łącznie z najgorszym, ze 
śmiercią. Patrząc na nasze społeczeństwo, patrząc jak chcemy żyć, chcemy być wolni, 
chcemy prowadzić działalności to uważam, że należy się szczepić. Wójt powiedział, że sam 
się szczepił i powiedział, że nie urosły mu rogi i nie urósł mu ogon, a płacić zbliżeniowo dalej 
nie może, ale myśli, że wybrał lepsze zło, bo chce, żeby ten łańcuch tej choroby się już 
zamknął.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady w uzupełnieniu, powiedział, że też 

się nie zaszczepił, a rogi mu też nie urosły i zależy z której strony się patrzy ogon.  
 

Na sali obrad rozległ się śmiech. 
 
Radny pan Wiesław Moskwa powiedział, że jest szansa na 100 000 zł.   
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Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.  
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Zakończenie sesji. 
Ad. 19.  

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXXVI Sesji Rady Gminy 
Darłowo VIII kadencji – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1217 w dniu 28 czerwca 2021 roku. 

    Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Obradom przewodniczył: 

Sekretarz obrad
       Grzegorz Hejno 

:  

Radny Rady Gminy Darłowo 
    
Wiesław Moskwa  
 
Protokół sporządziła:
Iwona Kowalska   

  

Kierownik Biura Rady 


